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Slovenski 
jeklarji uspešni 
kljub visokim 
cenam 
električne 
energije

Nadzorni svet Slovenskih železarn d. d. je 
na seji 10. aprila letos ponovno obravnaval 
poslovanje v letu 2000 in z zadovoljstvom  
ugotovil, da so aktivne družbe Slovenskih 
železarn poslovale s 701 mio SIT čistega 
dobička in tako presegle vsa pričakovanja. 
Hkrati so člani nadzornega sveta ocenili, da je 
večina zastavljenih nalog iz sanacijskega 
programa od leta 1998 do leta 2000, ki ga je 
potrdila Vlade RS v marcu 1998, uspešno 
končana. Razprava je tekla tudi o oceni 
poslovanja jeklarskih družb Acroni in Metal 
v prvem letošnjem četrtletju. Trendi 
dokazujejo, da v obeh jeklarskih družbah 
obvladujejo poslovanje in da so ustvarjeni 
temelji za dolgoročno nemoteno poslovanje 
obeh družb. Nadzorni svet je dal tudi zeleno 
luč za začetek prodaje stanovanjskega fonda v 
lasti Slovenskih železarn d. d.

Člani nadzornega sveta so posebej opozorili 
na dejstvo, da cena električne energije oziroma 
njeno odstopanje od cen, določenih v veljavnih 
dokumentih, zlasti v programu prestrukturiranja 
jeklarstva, pomeni resno oviro za nadaljevanje 
pozitivnih trendov v poslovanju Slovenskih 
železarn.

Cena električne energije (od 8,64 do 16,20 
SIT/kWh), ki jo  ponujajo trenutno na našem trgu 
električne energije, je  za jeklarje nesprejemljiva in je



2 I N F O R M A T I V N I  F U Ž I N A R št. 5/2001

bistveno višja od cene, ki jo  plačujejo konkurenčni 
odjemalci v Evropski uniji. Člani nadzornega sveta so 
poudarili, da bi cene morale biti primerljive s tistimi v 
EU oziroma okoli 5,4 SIT/kWh za redni normalni 
odjem neprekinjeno 24 ur na dan, s pripravljenostjo na 
prilagajanje takrat, ko je  to dejansko potrebno zaradi 
preobremenitve proizvodnih ali prenosnih naprav.

Člani nadzornega sveta so obravnavali 
poročilo o poslovanju družb v sistemu 
Slovenske železarne. Jedrne družbe (Acroni, 
Metal, Stroji in tehnološka oprema in Noži Ravne) 
so v letu 2000 ustvarile čiste prihodke od prodaje v 
višini 56.910 mio SIT ali 25,9 % več kot v preteklem 
letu oziroma 2.620 mio SIT dobička iz poslovanja, 
kar je  kar 5,4-krat več kot v letu 1999. Tudi 
poslovanje, merjeno na ravni čistega dobička, je  
bistveno preseglo načrte, saj so jedrne družbe 
sistema imele kar 644 mio SIT čistega dobička. 
Rezultati so bistveno spodbudnejši tudi zato, ker so 
jedrne družbe v letu 1999 poslovale z izgubo 622 
mio SIT. Proizvodne družbe sistema so ustvarile 
61.743 mio SIT prihodkov iz prodaje ali 15 % več 
kot v letu 1999. Čisti dobiček proizvodnih družb je  
znašal 824 mio SIT, kar je  v primerjavi z letom 
1999, ko so poslovale z izgubo 878 mio SIT, 
bistveni poslovni premik. Nadzorni svet je  
obravnaval tudi poročilo o oceni poslovanja 
jeklarskih družb v prvem letošnjem tromesečju in 
ugotovil, da rezultati Acronija in Metala naznanjajo 
uspešno poslovanje tudi v letu 2001.

V prvem letošnjem četrtletju so tako v 
Acroniju prodali 59.864 ton izdelkov, kar je 
za 7 % več kot v enakem obdobju lani, 
zanje pa so iztržili 9.334 mio SIT, kar je 
1.041 mio SIT več kot v prvih treh mesecih 
leta 2000. Zaradi padca cen nerjavnih izdelkov je  
Acroni lahko ohranil dober rezultat poslovanja samo 
na račun povečanja obsega prodaje. Kljub bistveno 
dražji energiji pa so z ukrepi za zniževanje stroškov 
in ob povečanem obsegu prodaje uspeli ustvariti 
dobiček iz poslovanja v višini 439 mio SIT in čisti 
dobiček v višini 151 mio SIT. Doseženi rezultati so 
boljši od načrtovanih, tako po obsegu kot tudi po 
vrednosti prodaje, doseženem dobičku iz poslovanja 
in tudi čistem dobičku. Za drugo četrtletje 2001 
načrtujejo, da bo prodaja, tako količinsko kot tudi 
vrednostno, vsaj tako dobra kot v prvem kvartalu.

V družbi Metal Ravne so v prvem  
letošnjem  četrtletju prodali za 4.333 mio 
SIT izdelkov, kar je za 14 % več kot v 
enakem obdobju lani. Rast prodaje in 
sistematično delo za povečevanje notranje 
učinkovitosti sta omogočila izrazito boljši poslovni 
rezultat, kot so ga beležili v preteklih letih. Tako so 
v prvih treh mesecih letošnjega leta ustvarili dobiček 
iz poslovanja v višini 230 mio SIT, kar predstavlja 
5,7 % kosmatega donosa (dobiček iz poslovanja v 
enakem obdobju leta 2000 je  znašal 72 mio SIT ali

1,9 % kosmatega donosa), in čisti dobiček v višini 
100 mio SIT, kar predstavlja 2,5 % kosmatega 
donosa (v enakem obdobju lani je  čisti dobiček 
znašal 7 mio SIT ali 0,2 % kosmatega donosa), s 
čimer so presegli gospodarski načrt. Dobre rezultate 
so dosegli kljub neugodnim vplivom nekaterih 
zunanjih dejavnikov, kot je  na primer cena 
zemeljskega plina, ki se je  v letošnjem letu podražil 
za 15 odstotkov. Podobno velja tudi za ceno 
električne energije, ki je  v primerjavi z letom 2000 
precej višja. Tudi v Metalu za drugo četrtletje 2001 
načrtujejo dobre poslovne rezultate.

Nadzorni svet je obravnaval tudi poročili 
o rezultatih sanacijskega programa in 
privatizacije za obdobje 1998-2000. Ocenil je, 
d a je  strategija razvoja Slovenskih železarn, ki je  bila 
vgrajena v sanacijski program, dala pozitivne 
rezultate zlasti na področju poslovanja proizvodnih 
družb. Slovenske železarne se tako uspešno 
prestrukturirajo v smeri izdelave specializiranih in 
zahtevnejših proizvodov, iskanja tržnih niš na 
svetovnem trgu, krepitve lastne zunanjetrgovinske 
mreže in povezovanja s strateškimi partnerji, kar bo 
omogočilo dostop do novih trgov in tehnologij. 
Nadzorni svet je  tudi ugotovil, d a je  treba, skladno z 
zakonodajo, ki ureja posamezna področja, rešiti še 
vprašanja prevzema finančnih obveznosti poplačila 
glavnice in obresti iz obveznic Slovenskih železarn, 
poplačilo obveznosti iz naslova kreditov za trajna 
obratna sredstva in kreditov za izvedbo nujnih 
investicijskih del, poplačilo finančnih obveznosti iz 
naslova državnih poroštev, obveznosti iz naslova 
razreševanja invalidnih in presežnih delavcev ter 
obveznosti iz naslova neplačanih davkov in 
prispevkov neaktivnih družb.

Glede izvedbe privatizacije jedrnih  
družb poslovnega sistem a Slovenske 
železarne pa je nadzorni svet m nenja, da je 
treba zlasti z lastnikom strokovno uskladiti 
osnovne dileme in projekte zaključiti v 
skladu s predpisi.

Nadzorni svet je na podlagi pridobljenih  
soglasij potrdil tudi začetek projekta 
prodaje stanovanj, ki so v lasti Slovenskih  
železarn. Najemnikom »železarskih« stanovanj bo 
kot predkupnim upravičencem in v skladu z veljavno 
zakonodajo dana možnost, da odkupijo stanovanje, v 
katerem bivajo, in sicer pod ugodnejšimi pogoji. 
Stanovanjski fond zajema 1978 stanovanjskih enot. 
Projekt prodaje bo na osnovi enotne metodologije, 
izdelane v skladu s Stanovanjskim zakonom, urejal 
interni pravilnik, izhodiščna cena pa bo enotna za 
vse tri lokacije.

Sporočilo za javnost
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Trg
z elektriko 
odprt

Potem ko so v Evropi začeli odpirati trg z 
električno energijo v začetku leta 1999, velja kot 
začetek odprtja trga električne energije v 
Sloveniji letošnji 15. april.

Ni šlo povsem brez zapletov. Vlada je  tik pred 
zdajci sprejela enajst uredb in pravilnikov, ki urejajo 
delovanje elektroenergetskega sistema v razmerah 
odprtega trga. Veliki porabniki pa so v začetku aprila 
dobili ponudbo Termoelektrarne Šoštanj za dobavo 
električne energije po 15. aprilu. Ponudba, ki so jo  
podpisali vsi slovenski proizvajalci električne energije, 
je  vsebovala za več kot dvakrat višjo ceno od 
dosedanje. Poleg tega je  bilo iz ponudbe slutiti tudi 
težnjo po monopolizaciji oziroma kartelizaciji prodaje 
električne energije po odprtju notranjega trga.

Zato je vlada 12. aprila sprejela uredbo, ki 
velikim porabnikom (poleg Slovenskih 
železarn so to še Talum, TDR Metalurgija in 
Inexa Store) omogoča, da bodo še šest mesecev 
lahko kupovali elektriko od Elesa po 
nespremenjenih cenah in pogojih.

Vladin sklep pa ne pomeni premika začetka 
odpiranja trga na poznejši čas. Porabniki (razen 
gospodinjstev) namreč niso omejeni pri možnosti izbire in 
lahko z enomesečnim odpovednim rokom zamenjajo 
dobavitelja elektrike, če dobijo ugodnejšo ponudbo.

Organizator trga z električno energijo je  Borzen. 
Njegove naloge so: zbiranje ponudb za nakup in prodajo 
elektrike, evidentiranje dvostranskih pogodb, izravnavanje 
ponudbe in povpraševanja ter finančno poravnavanje 
vseh sklenjenih poslov na organiziranem trgu.

Člani le-tega bodo proizvajalci, upravičeni 
odjemalci, trgovci, tržni zastopniki in tržni posredniki. 
Elektronsko poslovanje borze je  predvideno v začetku 
oktobra, do takrat bo Borzen še organiziral tržne 
sestanke za nakup elektrike za naslednji teden.

Predvidoma v začetku leta 2003 naj bi se 
trg električne energije povsem sprostil, saj se 
bo odprl tudi za uvoženo elektriko. Takrat naj bi 

bilo mogoče pri nas kupiti cenejšo energijo predvsem 

z vzhoda in iz držav nekdanje Jugoslavije, na 

ljubljanski borzi pa naj bi elektriko kupovali tudi 

kupci iz zahodnoevropskih držav.

Direktor M etala P eter  Prikeržnik je  
ob  odprtju s lo v e n s k e g a  trga  
e lek tr ičn e  en erg ije  za  n a š  č a s o p is  
p oved a l n asled n je:

"Metal je  leta 2000 v povprečju za električno 
energijo plačeval 5,5 pfeniga za kWh. 11. 
novembra lani smo bili seznanjeni z novimi 
cenami, ki naj bi veljale letos. Bile so približno 
za 40 odstotkov višje kot v letu 2000. Pred nekaj 
dnevi smo se dogovorili za znižanje cene pri ceni 
moči za 16 odstotkov, kar pomeni približno od 7 
do 8-odstotno znižanje predlagane cene iz 
novembra.

V tem trenutku za 1 kWh električne energije 
plačujemo približno 7 SIT, to pa je  v primerjavi z 
lani za okoli 40 odstotkov več. Vendar je treba 
upoštevati, da so cene v 1. četrtletju višje, saj za 
dva meseca velja višja zimska tarifa. V ladaje 12. 
aprila letos sprejela sklep, da cene električne 
energije ostanejo nespremenjene do 15. 10. 2001. 
Tudi na to ceno imamo pripombe.

Od odpiranju notranjega trga električne 
energije so njeni proizvajalci prek 
Termoelektrarne Šoštanj (poleg nje še Dravske 
elektrarne in Soške elektrarne brez Toplarne 
Ljubljana in nuklearke v Krškem) ponudili zelo 
visoko ceno, ki pa zdaj ni več aktualna. Z njimi 
smo se dogovorili, da bodo cene ostale 
nespremenjene, kot je  sklenila vlada. Vendar pa 
se z njimi pogovarjamo še naprej, da bi še pred 
15. 10. 2001 izoblikovali novi predlog -  tako 
glede višine cene kot modela njenega 
oblikovanja. Predvidevamo, da bi morala biti 
cena približno takšna, kot je  bila lani. Cena 5,5 
pfeniga za 1 kWh električne energije je  
predvidena tudi v programu prestrukturiranja 
slovenskega jeklarstva. Program je  potrdila že 
Evropska skupnost in na nek način tudi vlada. 
Zato pričakujem, da bo cena elektrike dosegla 
ustrezno višino.

12. aprila smo na borzi zakupili za 2 MW 
električne energije po ceni 5,41 SIT za kWh. To 
pomeni, da si bomo z novim načinom 
zagotavljali določeno stalno količino nakupa 
energije ter sodelovali na borzi in morda dosegali 
še celo nižje cene elektrike.

Pričakujemo, da se bodo cene po odprtju 
zunanjega trga električne energije znižale 
oziroma bodo vsaj konkurenčne, podobne, kot jih 
za električno energijo plačujejo naši konkurentje 
v tujini. Zaradi tega bomo tudi mi lahko 
konkurenčnejši na svetovnem trgu."

Andreja Čibron-Kodrin
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Energetika 
Ravne, d.o.o.
prilagaja 
poslovanje
odprtemu
energetskemu 
trgu

V drugi polovici devetdesetih let je  
zahodnoevropska integracija v gospodarsko skupnost 
s prostim pretokom dobrin, oseb, storitev in kapitala 
ter koordinirano makroekonomsko politiko dosegla 
raven, pri kateri je  bila očitno potrebna tudi enotna 
energetska politika. EU je  poenotenje energetske 
politike zasnovala kot postopen proces. Pri tem je 
upoštevala razlike v organiziranosti energetskega 
sektorja v državah članicah in posebnosti na trgu 
energetskih surovin, za katerega je  značilen dolg 
časovni zamik med spremembo dinamike 
povpraševanja in sposobnostjo dobaviteljev, da tej 
spremembi prilagodijo svoje zmogljivosti.

Pravne osnove za deregulacijo in liberalizacijo 
trga z električno energijo ter zemeljskim plinom so 
bile v EU vzpostavljene z direktivo 96/92/EC in 
direktivo 98/30/EC Evropskega parlamenta, v 
Sloveniji pa leta 1999 z Energetskim zakonom. 
Slovenski trg z električno energijo se je  odprl 15. 4. 
2001, ko je  električna energija postala tržno blago. To 
pomeni, da tako imenovani upravičeni odjemalci 
električne energije, kakor leta 1999 sprejeti energetski 
zakon opredeljuje tiste, ki presegajo priključno moč 
41 kW na enem odjemnem mestu, ter izvajalci 
distribucije električne energije lahko sami izbirajo 
najugodnejšega slovenskega ponudnika električne 
energije.

V skladu z energetskim zakonom se bo tudi trg za 
zemeljski plin sproščal postopno. Odjemalci zemeljskega 
plina in izvajalci njegove distribucije, ki imajo letni 
odjem vsaj 25 milijonov kubičnih metrov na enem 
odjemnem mestu, bodo lahko od začetka leta 2003 plin 
kupovali na evropskem trgu, enako bo veljalo tudi za 
proizvajalce električne energije na zemeljski plin, pet let 
pozneje pa se jim  bodo lahko pridružili tudi tisti z letnim 
odjemom vsaj pet milijonov kubičnih metrov. Slednjih je 
v Sloveniji 75 odstotkov.

Podjetje Energetika Ravne, d.o.o. se s strateško 
načrtovanimi aktivnostmi pripravlja na samostojni 
nastop na odprtem trgu z energijo. Nova zakonodaja 
nam v zvezi s tem nalaga določena pravila oziroma 
nam daje možnosti za širitev dejavnosti in bistvene 
prednosti pri zagotavljanju tržne konkurenčnosti. 
Najprimernejšo energetsko oskrbo porabnikov na 
gospodarsko zaključenih območjih, kamor spada tudi 
območje Železarne Ravne, v osnovi opredeljujejo že 
določila Energetskega zakona, ki predvidevajo oskrbo 
kupcev preko posrednika. Tovrstni način 
zagotavljanja stroškovno najprimernejše energetske 
oskrbe je  izvajala Energetika Ravne že v času enovite 
Železarne Ravne in jo  še sedaj. Tako se je  ohranilo 
skupno prevzemno mesto za električno energijo in 
zemeljski plin, ki bo imelo pomembno prednost v 
pogojih nastopanja na odprtem energetskem trgu tudi 
v prihodnosti.

Energetiki Ravne je  Agencija za energijo med 
prvimi v Sloveniji podelila 10 licenc za opravljanje 
svojih dejavnosti, za dobavo električne energije, 
posredovanje in trgovanje z električno energijo ter 
zastopanje tistih porabnikov na organiziranem trgu, ki 
bodo to želeli opravljati skupno, usklajeno z 
ustreznimi pogodbami s porabniki električne energije. 
Pridobili smo tudi licence za druga energetska 
področja, med drugimi za distribucijo in dobavo 
toplote za daljinsko ogrevanje ter za distribucijo in 
dobavo zemeljskega plina.

Strateški cilji podjetja Energetika Ravne, 
d.o.o., usklajeni z novo energetsko zakonodajo.so:

□ tržno konkurenčna in zanesljiva oskrba 
kupcev energije na lokaciji Železarne Ravne in v 
regiji,

□ pridobitev statusa trgovca, zastopnika in 
posrednika ter uspešen nastop na širšem energetskem 
trgu,

□ združevanje odjemalcev, skupni trgi in 
optimizacija stroškov s ciljem zagotavljanja 
konkurenčnosti.

V Energetiki Ravne smo opredelili aktivnosti, ki 
bodo potrebne za sprotno spremljanje in 
dopolnjevanje poslovanja v skladu z novo 
zakonodajo, da bi izpolnili pričakovanja naših 
sedanjih odjemalcev in novih kupcev.

Podjetje bo v pogojih odprtja energetskega 
trga opravljalo naslednje energetske dejavnosti:

• proizvodnja električne in toplotne 
energije za daljinsko ogrevanje,

• transport energije in goriv po 
omrežjih,

• upravljanje električnega in plinskega 
omrežja,

• skladiščenje plinskih in tekočih 
goriv,

• dobava električne energije in 
toplote,

• trgovanje, zastopanje in 
posredovanje na organiziranem trgu z električno 
energijo.
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V skladu z novo energetsko zakonodajo, ki 
določa načela energetske politike, pravila za 
delovanje trga z energijo, načela zanesljive oskrbe 
in učinkovite rabe energije ter pogoje za 
obratovanje energetskih postrojenj, lahko 
zaključimo, da bo Energetika Ravne, d.o.o. tudi v 
prihodnje zagotavljala vsem kupcem:

• varno in zanesljivo oskrbo z 
energijo in storitvami po tržnih načelih in načelih 
kontinuiranega razvoja,

• konkurenčnost oskrbe po načelih 
nepristranskosti in preglednosti,

• strokovno vodenje, nadzor in 
upravljanje energetskih oskrbovalnih sistemov na 
območju ravenske železarne,

•  vzdrževanje in razvoj energetskega 
sistema na območju ravenske železarne.

Naše aktivnosti so usmerjene k ohranjanju naših 
dosedanjih kupcev in pridobivanju novih na temelju 
tržne konkurenčnosti.

Oskrba z energijo 
v marcu 2001

V prvem četrtletju leta 2001 je bila proizvodnja in 
distribucija energentov v količinskem obsegu nižja kot v 
enakem obdobju lanskega leta. Distribucija električne 
energije je  bila nižja za 6,3 %, zemeljskega plina za slaba 2 
%, argona za 24,8 %, sanitarne tople vode za 20,6 %, 
hladilne vode za 16,3 %, centralnega ogrevanja za dobrih 
14 %, komprimiranega zraka za 9,3 % ,...

Analiza proizvodnje in distribucije energentov za 
marec kaže (glede na njun obseg v februarju) 
povečanje količinskega obsega z izjemo zemeljskega 
plina, toplote za centralno ogrevanje in sanitarne tople 
vode, kjer sta bili le-ti po obsegu nekoliko nižji.

V marcu je bila distribucija električne energije 13.618 
MWh in je za 17,9 % višja kot februarja (11.549 MWh). V 
primerjavi z distribucijo v marcu 2000 (12.764 MWh) je 
bila le-ta letošnji marec višja za 6,7 %.

Distribucija zemeljskega plina je  bila v marcu 
(4.849.631 Srn3) za slaba 2 % višja od planirane 
količine. Količinska primerjava distribucije glede na 
marec lanskega leta (4.833.389 Srn3) pa kaže na 0,3 % 
porast v marcu letošnjega leta.

Vpliv izjemno mile zime je  tudi v marcu narekoval 
nižjo proizvodnjo toplote za centralno ogrevanje. 
Proizvodnja toplote je  znašala le 7.714 MWh, od tega 
je bilo 2.700 MWh porabljenih za ogrevanje objektov 
v železarni in 5.014 MWh za mesto Ravne, kar je 
manj kot marca lani, ko smo je proizvedli za 7 % več 
(8.291 MWh).

Proizvodnja pare (1.075 t) se je  v primerjavi s 
prejšnjim mesecem (784 t) povečala za dobrih 34 %. 
Proizvodnja sanitarne tople vode je  znašala v marcu

4.201 mJ in je  bila za 10,2 % nižja kot v mesecu 
februarju (4.676 mJ), glede na marec lani (5.402 m3) 
pa je  nižja za 22,2 %.

Distribucija hladilne vode v tem mesecu (334.597 
mJ) je  v primerjavi s februarjem (299.095 m3) višja 
za 11,9 %, glede na marec lani (395.869 m3) pa je  bila 
distribucija tega energenta v tem mesecu nižja za 15,5 %. 
Distribucija pitne vode je  bila v mesecu marcu 
(60.610 m3) višja za 2,3 % v primerjavi s prejšnjim 
mesecem (59.236 m3). Glede na distribucijo v marcu 
lani (62.149 m ’) pa je  bila za enak odstotek nižja.

Proizvodnja komprimiranega zraka je po več kot treh 
mesecih ponovno presegla vrednost 5 milijonov mJ. V 
marcu je znašala 5.167.559 m3 in je glede na prejšnji mesec 
(4.949.507 m3) višja za 4,4 %, glede na marec lani 
(5.636.772 m3) pa je bila letos nižja za 8,3 %.

Proizvodnja in distribucija tehničnih atmosferskih 
plinov kisika, dušika in argona je bila v marcu glede na 
količinski obseg v primerjavi s prejšnjim mesecem višja, 
kisika za 3,5 %, dušika za 54,5 % in argona za 26,2 %.

Tehnični vodja v Energetiki Ravne: Anton Vučko

I N T E R V E N C I J E
PGE GASILSKEGA ZAVODA 
RAVNE V A P R I L U

1. 4. 2001 je ob 18.45 v Valjarni v Metalu, d. o. o. 
izbruhnil začetni požar zaradi počene cevi za dovod 
hidravličnega olja. Olje se je  iz počene cevi razpršilo 
po segretem obdelovancu, ki je  po premični nivojski 
mizi potoval v obdelavo. Ogenj je  poškodoval 
električno napeljavo na stroju. Delavci so sami začeli 
gasiti, dokončno pa so ogenj pogasili poklicni gasilci, 
ki so tudi odstranili gorljive materiale in pregledali 
vso električno inštalacijo.

3. 4. 2001 je ob 9.45 pri rezanju in varjenju 
zunanjih železnih vrat na transformatorski postaji v 
Valjarni ogenj zajel transformator.

Delavci so z ročnimi gasilniki gasili požar, 
poklicni gasilci pa so ga z visokim tlakom dokončno 
pogasili in ohladili vroča gramozna tla v 
transformatorskem prostoru.

Za družbe je  bilo opravljenih 5 prevozov: štirih 
poškodovanih in enega obolelega delavca.

Drugod je enota posredovala:
3. 4. 2001 pri travniškem požaru v Dobji vasi,
4. 4. 2001 so bili poklicani v Šentjanž za 

odpiranje stanovanja,
20. 4. 2001 pri prometni nesreči na cesti 

Dravograd-Vič,
21.4 . 2001 pri prometni nesreči pri Torčevi žagi v 

Mežici,
30. 4. 2001 ob požaru v stanovanju na Javorniku.

Direktor: Roman Lupuh, dipl. org.-men.
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APRIL V ZNAMENJU SEJMOV

OPREMA 
NA DVEH SEJMIH 
GRADBENIŠTVA

Na 14. mednarodnem sejmu gradbeništva 
in gradbenih materialov, ki je  od 10. do 12. 
aprila potekal v Gornji Radgoni, je sodelovalo 
510 razstavljalcev iz 21 držav. Sejma MEGRA, 
na katerem so podelili tudi znake kakovosti v 
graditeljstvu, med spremljajočimi dejavnostmi pa 
se je  zvrstilo tudi več strokovnih posvetov, so se 
udeležili tudi predstavniki podjetja Oprema 
Ravne.

M ilan H rvacki, prodajni referent iz 
O prem e R avne, je  povedal:

"Na sejmu smo predstavili sekalna, 
razbijalna in vrtalna kladiva. Na naš razstavni 
prostor so prišli tako tisti, ki nas že poznajo, 
kot tudi nekaj morebitnih novih kupcev. 
Največ povpraševanja je bilo po razbijalnih 
kladivih, ki so jih vsi interesenti zelo pohvalili. 
Že med sejmom smo sklenili nekaj poslov: 
prodali smo nekaj manjših sekalnih kladiv, 
največ pa rezervnih delov.

Ocenjujem -  takšno pa je tudi mnenje 
drugih razstavljalcev -, da je bil letošnji sejem 
slabše obiskan kot pretekli. Neprimeren je bil 
datum, saj je bil sejem tik pred velikonočnimi 
prazniki; svoje je prispevalo tudi slabo vreme. 
Tudi vstopnica je bila draga, saj je bilo treba 
za ogled sejma odšteti 900 SIT. Iz podjetja 
smo poslali poslovnim partnerjem okrog 200 
vabil, vendar je bil odziv manjši od 
pričakovanega. Kljub temu je udeležba na 
sejmih, zlasti gradbeništva, pomembna."

Zato je  Oprema Ravne skupaj s svojim 
zastopnikom, podjetjem NTN, sodelovala tudi na 
27. mednarodnem sejmu gradbeništva, ki je 
bil v Beogradu med 24. in 28. aprilom.

"Na njem je sodelovalo okrog pet tisoč 
razstavljalcev, bil pa je najbolje obiskani 
sejem po vojni. Obiskovalci, ki so se ustavili 
na našem razstavnem prostoru, so se najbolj 
zanimali za razbijalna kladiva in lafete 
(hidravlične vozove za vrtanje). Sedaj sledijo 
obiski pri interesentih, pripravljanje ponudb 
ipd., je pa ta trg neugoden zaradi težav s 
plačili," je  dejal Milan Hrvacki.

I METAL IN NOZI 
NA SEJMU 
FORMA TOOL

Sejem orodij, orodjarstva in orodnih 
strojev (Forma Tool) ter sejem plastike, gume
in kemije (Plagkem) sta se letos iz Maribora 
preselila v Celje. V prostorih Celjskega sejma se 
je  od 23. do 26. aprila na 12.800 kvadratnih 
metrov pokritih razstavnih površin predstavilo 
364 razstavljalcev iz 20 držav, in sicer iz 
Slovenije, Hrvaške, Nemčije, Italije, Švice, 
Avstrije, Belgije, ZDA, Velike Britanije, 
Japonske, Švedske, Anglije, Nizozemske, 
Danske, Češke, Izraela, Španije, Tajvana, Koreje 
in Brazilije.

Sejem Forma Tool je  namenjen predvsem

Sejem ska predstavitev ima določene  
prednosti pred drugimi načini promocije, 
saj združuje v se  instrumente tržnega 
komuniciranja od oglaševanja (slike,

panoji, plakati), pospeševanja prodaje 
(darila, vzorci, demonstracije), odnosov z 
javnostjo (tiskano gradivo, tiskovne 

konference) do osebnega stika (nastopi in 

razgovori osebja, ki predstavlja izdelke oz. 

podjetje na sejmu). Takšna predstavitev 
je primerna, saj v tako kratkem času na 
drug način ni m ožno vzpostaviti nove 
poslovne vezi in hkrati ohranjati stikov z 
že znanimi poslovnimi partnerji.

(Vir: spletna stran podjetja Step)
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Razstavni prostor Metala in Nožev na letošnjem  sejm u Forma Tool
(Foto: arhiv podjetja SŽ Noži Ravne, d. o. o.)

predstavitvi novosti in dosežkov orodjarstva. Na 
njem sta tudi letos sodelovali železarski družbi 
Metal Ravne in Noži Ravne, ki sta pripravili 
skupen razstavni prostor.

"Sejmov v Sloveniji se z Metalom 
udeležujemo skupaj, saj nam le-ta dobavlja 
material," je  skupen nastop pojasnil Peter 
M etulj, vodja prodajnega področja v Nožih, 
in nadaljeval: "Sejma Forma Tool smo se 
udeležili, ker je to dobra priložnost za 
srečanje s poslovnimi partnerji, ki smo jim 
tudi poslali vabila. Nekateri so se odzvali. Z 
udeležbo na sejmu smo želeli pridobiti tudi 
nove kupce, zlasti med zasebniki. Razstavili 
smo tudi nekaj izdelkov in pripravili 
propagandni material. Učinki sejma se že 
kažejo, saj že pripravljamo ponudbe za 
interesente."

Predstavnica Metala na sejmu v Celju je  bila 
tudi Irena Jež, vodja prodaje na domačem 
trgu. Vtise o sejmu je  sklenila takole: "Udeležba 
obiskovalcev je bila zelo dobra, slabše pa je bilo 
obiskano predavanje za orodjarje, ki so ga 
pripravili strokovnjaki iz Kontrole kakovosti,

zato v prihodnje tovrstnih predavanj na sejmih 
ne bomo več organizirali.

Obiskovalci, med katerimi so prevladovali 
manjši orodjarji, so za naša jekla pokazali veliko 
zanimanje.

V Metalu se bomo morali v prihodnje kupcem 
še bolj približati; kupiti bomo morali tudi vozilo, s 
katerim bomo jeklo dostavljali manjšim kupcem. 
Na trgu so velike potrebe po predobdelanih 
materialih, saj le-ti skrajšujejo čas proizvodnje in 
zmanjšujejo odpadke. Kupci povprašujejo po 
svetlih izvedbah (po rezkanju ali struženju) in po 
različnih dimenzijah. Temu zanimanju se bomo 
morali v Metalu čim prej prilagoditi.

Sejmi so pomembni predvsem zaradi stikov -  
tako s starimi kupci kot s potencialnimi 
naročniki. Posle namreč delajo ljudje, zato so 
toliko pomembnejši tudi odnosi med njimi.

Sejma Forma Tool se bo Metal udeleževal 
tudi v prihodnje; ker smo se letos v Celju že 
predstavili, ne bomo sodelovali na Celjskem 
obrtnem sejmu -  na njem bomo prisotni spet 
prihodnje leto."

A. Č.
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MEDNARODNI PRAZNIK DELA 
1. MAJ OB IVARČKEM JEZERU

Organizator -  OO SKEI za Koroško -  s e  je tudi 
letos izkazal.

Slavnostni govornik je 
bil Mitja Šipek.

"Korošci 
sm o  
zmirom  
za
muštr 
bili" 
so
zapeli 
Šentanelski 
pavri.

Program je sooblikoval 
ibavo je igral ansam bel Svetlin. tudi pevec Damjan Zih.
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lepem
vremenu
se je
pod
Uršljo
goro
zbralo
veliko
Korošcev.

Mojstri
pokanja

možnarji
iz
Mežice

Nihče ni bil žejen niti lačen.

Zabavali SO  s e  tudi otroci. A. Č., foto: Aleksander Ocepek
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ČASOPISI SO OGLEDALO PODJETIJ

METAL
IMA SVOJ ČASOPIS

V začetku aprila je  izšla prva številka 
Metalovega internega časopisa, letos pa naj bi ji 
sledile še tri številke.

Po besedah snovateljev časopisa (zaenkrat 
nosi ime podjetja, k iskanju njegovega imena in k 
aktivnemu sooblikovanju njegove vsebine so bili 
povabljeni vsi zaposleni) je  njegov osnovni 
namen informirati zaposlene o aktualnem 
dogajanju v podjetju in v okolju, v katerem 
deluje, spodbujati k boljšim medčloveškim 
odnosom med zaposlenimi ter na ta način tudi 
motivirati vse k še večji poslovni uspešnosti in 
pripadnosti podjetju.

Časopis ima format A 4. Prva številka obsega 28 
strani in je  bogato opremljena z barvnimi 
fotografijami. Oblikovna plat časopisa je  delo 
oblikovalca Uroša Grabnerja in fotografa Toma 
Jeseničnika.

Uvodne besede sta prispevala glavni direktor Peter 
Prikeržnik,ki je  spregovoril o poslovanju podjetja, in 
mag. Dušica Radjenovič-Sušnik, ki je  predstavila 
pomen časopisa.

Namestnik glavnega direktorja Andrej Gradišnik 
je  povzel strategijo razvoja Metala, napisal pa je  tudi 
besedilo o lanskem poslovanju in letošnjih načrtih.

Ekologinja Bernarda Breznik je  opisala postopek 
pridobivanja certifikata ISO 14001. V časopisu je  
objavljena tudi Politika okolja Metala Ravne.

Zapise so prispevale tudi nekatere službe: 
Kontroling o proizvodnji, prodaji in poslovnih 
rezultatih v januarju ter februarju; Kadri o številu 
zaposlenih, sklenjenih in prekinjenih delovnih 
razmerjih, o jubilantih ter bolniški odsotnosti v istem 
obdobju; Marketing o aktualnih dogodkih v podjetju 
in o zanimivostih iz jeklarskega sveta.

Vodja projekta Jože Apat je  odgovarjal na 
vprašanja Andreje Čibron-Kodrin o enotah za 
gospodarjenje, avtorica zapisa pa je  obiskala tudi EGO 
Avtomatska kovačnica in zbrala še nekaj mnenj 
zaposlenih. Ista novinarka je  prispevala tudi poročilo v 
sliki in besedi s Srečanja orodjarjev na Ravnah, kjer je 
opravila tudi anketo med udeleženci.

Na koncu časopisa so še: fotografija Mont Everesta 
in besedilo alpinista Mateja Flisa, ki mu je lani 
oktobra kot najmlajšemu Slovencu uspelo osvojiti 
najvišjo goro sveta, ter recept za regratov sirup.

VENTIL OBŠIRNO O
OPREMI

Prva številka sedmega letnika revije Ventil, ki 
je  skupno glasilo Slovenskega društva za fluidno 
tehniko in Fluidne tehnike pri Združenju 
kovinske industrije GZS, izdaja pa ga Fakulteta 
za strojništvo v Ljubljani, prinaša dva prispevka 
o Opremi Ravne.

V rubriki Ventil na obisku lahko preberemo zapis 
Tomaža Pernata Z znanjem  in udarnim i 
kladivi na trg, ki je  nastal v pogovoru z 
direktorjem podjetja Darkom Jevšnikarjem. Na petih 
straneh (sicer 60-stranske revije) avtor najprej 
podrobno predstavi zgodovino podjetja, nadaljuje z 
opisom treh proizvodnih programov (pnevmatika in 
hidravlika, tehnološke linije, orodja za brizganje in 
pihanje plastike), nazorno pa tudi zapiše, kako se v 
podjetju lotevajo nastopov na trgih. V poglavju o 
strategiji in viziji razvoja podjetja pisec članka 
povzema cilj podjetja, da bi se v prihodnjih petih letih 
usposobilo za izdelavo linij celotnega podsklopa 
avtomobila (npr. dna). Sledijo poglavja o proizvodnji 
(katere dele izdelkov naredijo v Opremi sami in katere 
kupijo), o programski in strojni opremi, o razvoju 
(trenutno razvijajo 7-, 10- in 17-kilogramsko 
razbijalno kladivo), o raziskovalni dejavnosti 
(predvsem na področju vibracij), o kadrih in 
izobraževanju ter o zagotavljanju kakovosti.

Prispevek dopolnjujejo štiri črno-bele fotografije, 
objavljena pa je  tudi ponudba pnevmatičnih in 
hidravličnih kladiv.

V isti reviji vodja konstrukcijskega biroja v rubriki Iz 
prakse za prakso Marjan Kotnik objavlja zapis Razvoj 
hidravličnih stiskalnic s strežnim i napravam i v 
SZ O prem a Ravne, d. o. o. Opisal je  rezultate 
razvojnega projekta, ki je  v podjetju potekal od marca 
1999 do marca 2000. V začetku letošnjega leta so namreč 
končali svoj doslej največji in najbolj celovit projekt na 
področju razvoja tehnološke opreme za vzmetame. Za 
podjetje Styria Fedem iz DUsseldorfa so razvili, izdelali in 
vključili v linijo za izdelavo paraboličnih vzmeti dva 
stroja: hidravlično stiskalnico s tremi obdelovalnimi 
enotami in z manipulatorjem ter s hidravlično stiskalnico 
za prebijanje s transporterjem. Vzmeti, izdelane na teh 
strojih, so vgrajene v tovorna vozila MAN, SCANIA, 
MERCEDES ... Po polletnem obratovanju v treh dnevnih 
izmenah so v Opremi ocenili, da je  čas za predstavitev 
dosežkov v besedi (tri strani) in fotografiji (tri fotografije 
in skica).

A. Č.
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MED OBČINSKIMI 
NAGRAJENCI 
TUDI 
DIREKTOR METALA

občini prislužila Anne Marie Valentar, medtem 
ko je  bronasto Prežihovo priznanje pripadlo 
Avgustu Pogorevčniku -  glasbenemu pedagogu, 
ki skrbi za glasbeno izobrazbo mladine in tako 
krepi godbeni naraščaj.

Prejemnik zlatega K lančnikovega  
priznanja za lansko leto je  postal Jože Sater. 
Prejel ga je  za življenjsko delo na področju 
telesne kulture in športa.

T i ' f  r ' |r

N a svečan i seji občinskega sveta ob 
občinskem  prazniku so 12. aprila v 
prostorih K oroške osrednje knjižnice  
podelili priznanja in nagrado O bčine  
R avne na K oroškem  za leto 2000.

Č astni občan je  postal Janez M rdavšič, ki 
je  z dolgoletnim in s široko zastavljenim delom 
oblikoval kulturno podobo občine ter pripomogel 
tudi k strokovni in organizacijski rasti kulturne 
dejavnosti v občini.

N agrado O bčine R avne na K oroškem  je  
prejela prim . M arija V odnjov, dr. m ed., 
spec. šolske m edicine, in sicer za življenjsko 
delo in prispevek na področju organiziranja 
zdravstva v občini.

Priznanja O bčine R avne na K oroškem  
so dobili: Peter Prikeržnik  za uspešno
poslovanje Metala Ravne, Jaroš K otnik za 
življenjsko delo in Društvo upokojencev  
R avne na K oroškem  za neprecenljivo in 
aktivno sodelovanje pri izgradnji in razvoju 
občine.

Zlato  
Prežihovo  
priznanje je  
pripadlo Primožu 
Suhodolčanu, in 
sicer za velik 
prispevek na 
področju 
pisateljevanja za 
mlade in na 
kulturnem 
področju.

Srebrno  
Prežihovo  
priznanje si je  z 
dolgoletnim 
uspešnim delom v 
amaterski kulturi v 
Kotljah in v

G lavni d irektor M etala Peter  
Prikeržnik  je  ob prejem u občinskega  
priznanja za naš časopis izjavil:

"Priznanje O bčine R avne na 
K oroškem  je  priznanje vsem
zaposlenim  v M etalu! D obro poslovanje  
podjetja je nam reč rezultat dela vseh  
zaposlenih. V erjam em , da bom o
uspešni tudi v prihodnje, saj bom o tako  
pripom ogli tudi k razvoju okolja."

Občinski svet je  srebrno K lančnikovo  
priznanje zaradi velikih alpinističnih uspehov 
prisodil Mateju Flisu, za športne uspehe (tudi v 
mednarodnem merilu) pa smučarki Vanji 
Vravnik podelil bronasto K lančnikovo  
priznanje.

A .Č .

12. aprila 1952 s o  Ravne na Koroškem postale m esto, zato je ta 
dan zdaj praznik občine.
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KULTURA
V APRILU

■ Avtorici Angela in Veronika Viltužnik sta 6. 4. v 
Koroški osrednji knjižnici predstavili knjigo v dveh 
delih: Strma pot in Odmevi srca in duše.

■ 4. predstava lutkovnega abonmaja je  bila na 
Ravnah 7. 4. Lutkovno gledališče Fru-Fru KUD 
France Prešeren iz Kranja je  odigralo igrico Mini 
cirkus Buffetto.

■ V Likovnem salonu na Ravnah so 9. 4. odprli 
razstavo slik sakralnih objektov Matevža Šumaha z 
naslovom Cerkve od Pliberka do Traberka.

■ V ravenskem Kulturnem domu so se 13. 4. 
predstavili godalni orkester pod vodstvom Jožeta 
Lesjaka, komorna skupina kitar (mentorica Nevenka

V avli upravne zgradbe železarskih družb je 
od 20. aprila do 4. maja svoje slike na ogled 
postavila Andreja Galinec z Raven, nekdanja 
sodelavka železarne.

Na fotografirani sliki je avtorica upodobila 
cerkvico pri Begunjah.

Lesjak) in Grega Šteharnik -  solist na alt saxofonu -  
ob spremljavi Emice Potočnik in pod mentorstvom 
Sama Kolarja, vsi z Glasbene šole Ravne.

■ Skupina umetnikov (Matjaž Pikalo, Jaka in 
Andrej Hawlina) je  20. 4. nastopila v Likovnem 
salonu.

■ Gledališka skupina KD Prežihov Voranc z 
Raven je  20. 4. v Kulturnem domu odigrala komedijo 
Mira Gavrana Diktatorje diktator.

■ V organizaciji KD Mohorjan s Prevalj je  bil v 
Družbenem domu 21. 4. koncert Juana Vasleta 
(basbariten) in Leona Engelmana (klavir). Predstavila 
sta slovenske in južnoameriške samospeve ter narodne 
pesmi.

■ Izšlo je  Vresje, tradicionalno glasilo maturantov 
Gimnazije Ravne na Koroškem. Letos ima prilogo: 
pesniško zbirko Primoža Kamarja V preveliki votlini 
za dva.

Zbrala: A. Č.

HOROSKOP
JASNOVIDCA RINALDA ZA MAJ

OVEN: S težavami se boste morali čim prej
spopasti, saj vam bo potem laže. Na delovnem mestu 
vas čaka veliko obveznosti in zadolžitev, vendar jim  
boste kos.

BIK: Našli boste notranji mir, tudi veselje se bo 
vrnilo. Denarne težave se bodo uredile, na delovnem 
mestu pa vas čaka presenečenje.

DVOJČKA: Nekatere dogodke morate pač 
sprejeti kot usodo. Pripravite se na dolgo potovanje. 
Nekaj minut dnevno se posvetite tudi ljubezni.

RAK: Tudi v težkih trenutkih vam ne bo 
zmanjkalo poguma. Izjemno boste komunikativni in 
ustrežljivi, morda bo nekdo zato pričakoval še kaj 
več. Denar.

LEV: Idej, kako zaslužiti denar, vam ne bo 
zmanjkalo. Začnite z majhnimi koraki! Vaše finančno 
stanje se bo popravilo. Ljubezen gradite postopno.

DEVICA: Cilje uskladite s stvarnostjo! Skozi zid 
pač ne gre. Uspelo vam bo le z vztrajnostjo in razumnim 
ravnanjem. Privoščite si izlet z ljubljeno osebo.

TEHTNICA: Gradili boste trdne družinske 
temelje. Na delovnem mestu se vam bo posrečilo 
uvesti novosti. Finančno si boste opomogli, saj 
boste imeli srečo pri prodaji nepremičnine.

ŠK O R PIJO N : Obetajo se vam novosti na
poslovnem in ljubezenskem področju. V službi vam 
bodo naložili nove, vam na kožo pisane obveznosti. 
Čaka vas daljše potovanje.

STRELEC: Več časa boste posvetili sebi in bližnjim. 
Ne skoparite s pohvalami. Na delovnem mestu vas čakajo 
ugodne spremembe. Zaljubili se boste.

K O ZO RO G : Lotila se vas bo spomladanska 
utrujenost, ki pa jo  boste premagovali s športom. Bolj 

se posvečajte delu, saj vas bodo nadrejeni nagradili. 
Družinsko življenje popestrite z izleti v naravo.

VODNAR: Nekateri načrti iz preteklosti
potrebujejo še nekaj časa, da dozorijo. Ne bodite 
neučakani! Posvetite se tudi sebi in družini.

RIBI: Uresničili se bodo nekateri vaši projekti. 
Ne naprezajte se po nepotrebnem. Vzemite si čas zase 
in za svoje bližnje. Potovanje boste odložili.
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ŠPORT ŠPORT ŠPORT

ATLETIKA
S tradicionalnim mitingom ter državnim članskim 

prvenstvom v tekih na 10.000 m in v štafetnih tekih so na 
Ravnah 21. aprila odprli poletno atletsko sezono. V teku na 
10.000 m je pri članih obranil naslov državnega prvaka 
Logatčan Jože Petkovšek (ŽAK Ljubljana) pred 
domačinom Pavlom Porijem, pri članicah pa je državna 
prvakinja postala atletinja KAK Ravne Veronika Zupanc. V 
štafetnem teku 4 x 1500 m je 2. mesto osvojila četverica 
tekačev ravenskega kluba: Peter Hamold, Andraž Nabernik, 
Primož Miheu in Rok Šnajder. Edino zmago na mitingu je 
za domači klub v teku na 600 m pritekel Zoran Planinšec.

PLAVANJE
V reprezentanci dečkov Slovenije so na močnem 

mednarodnem velikonočnem mitingu v Celju nastopili 
trije plavalci Fužinarja: Damir Dugonjič je osvojil tri 
druga mesta in plaval v zmagovalni štafeti Slovenije. 
Lovro Šuler in Podojsteršek sta zasedla drugi mesti, Iztok 
Martinčič pa je  bil štirikrat četrti. Uspeh plavalcev trene-ja 
Matije Medveška sta dopolnila med mlajšimi udeleženci 
Gabrijela Golob in Toni Pori, ki sta osvojila tretji mesti. 
Tretja je  bila tudi mešana štafeta dečkov oz deklic 
Fužinarja (Kaja Sonjak, Toni Pori, Gabrijela Golob, 
Danijel Kačič).

Teden dni pozneje je  bilo v Ljubljani tekmovanje za 
14. pokal »Ježek« za mlajše dečke in deklice. V seštevku 
štirih disciplin je  med letniki 1992 zmagal Rok 
Sagmeister, na 5. mesto se je  uvrstila Gabrijela Golob 
med letnicami 1991.

Na mitingu v Luksemburgu, bil je  22. aprila, je  bil v 
kategoriji dečkov Dugonjič tretji na 100 m prsno, Šuler 
tretji in četrti v hrbtnem slogu, Martinčič pa sedmi v 
prsnem plavanju.

Na Dunaju se je  27. aprila na močnem mednarodnem 
mitingu izkazala plavalka Fužinarja Lidija Breznikar, ki je 
osvojila absolutno 4. mesto na 400 m mešano z novim 
državnim rekordom 4:57,70. Na 200 m prsno je  dosegla
5. mesto.

NAMIZNI TENIS
Na državnem prvenstvu za mlajše kadete in 

kadetinje v Cerknici si je  naslov prvakinje priigrala 
igralka Fužinarja Inter diskonta Manca Fajmut, ki s ije  
naslov priborila tudi v igri dvojic skupaj s klubsko 
soigralko Ivano Zera. Pri mlajših kadetih sta se od 5. 
do 8. mesta uvrstila Tilen Mlinar in Jernej Ošlovnik.

Igralca ravenskega kluba Jure Dretnik in Zala 
Šetina sta na državnem kadetskem prvenstvu na Ptuju 
dosegla 2. oziroma 3. do 4. mesto. Od 5. do 8. mesta 
se je  uvrstila Nina Rupnik. Med dvojicami sta 2. mesto 
osvojila Dretnik in Lukner (Muta), v polfinale pa se je  
uspelo uvrstiti tudi Zali Šetina, skupaj s Tomažičevo 
(Muta). Od 5. do 8. mesta sta se uvrstili dvojici: 
Fajmut-Zera (Fužinar) in Rupnik (Fužinar)-Miklavc 
(Muta). V mešanih dvojicah sta bronasto odličje 
osvojila Dretnik in Šetina. Marljivo delo trenerjev 
ravenskega kluba Marka Špegla in Andreja Bača se 
obrestuje.

KEGLJANJE
V Mariboru je potekal sklepni del državnega 

članskega prvenstva. Silvo Belaj, član Elektrarne 
Dravograd, je bil v finalu posameznikov četrti, medtem 
ko je v kombinaciji štirih nastopov osvojil 7. mesto. 
Njegov sin Vojko je tekmovanje končal na 17. mestu. Pri 
kegljačicah je  15. mesto osvojila Bernarda Žvikart 
(Gradnje IGEM), 16. Majda Verbole (Korotan) in 24. 
Majda Repanšek (Gradnje IGEM).

Na tradicionalnem nočnem prvomajskem turnirju na 
kegljišču Elektrarne Dravograd je  med registriranimi 
tekmovalci zmagal Slavko Hanžekovič pred Silvom 
Belajem (oba Elektrarna Dravograd), tretji je  bil 
Drago Kordež (Fužinar). Med neregistriranimi je  bil 
najboljši Ravenčan Albin Kapel, med upokojenci pa 
Janez Dokl s Prevalj.

KARATE
V organizaciji ŠD Karizma je bil v dvorani na Prevaljah 

kata turnir. Uvrstitve koroških tekmovalcev: ml. dečki: 2. 
Dejan Mesareč (Ravne), 4. Nejc Jelenko (Mislinja), ml. 
deklice: 4. Nuša Miklašič (Mislinja), st. dečki: Bojan Petrič 
(Ravne), fantje nad 15 let: 1. Jani Krebs (Mežica), 2. Samo 
Gross, 3. Luka Kac (oba Slovenj Gradec), dekleta nad 15 
let: 1. SanaČoderl (Slovenj Gradec).

INVALIDSKI ŠPORT
Na finalnem turnirju letošnjega državnega 

prvenstva v sedeči odbojki na Ravnah ravenskim 
odbojkarjem ni uspelo obraniti naslova. Novi prvaki 
Slovenije so postali odbojkarji ŠDI Ljubljana, ki so v 
odločilnem srečanju za 1. mesto ugnali ekipo Društva 
invalidov Mežiške doline s 3:2.

Na državnem prvenstvu invalidov v kegljanju na 
Ravnah sta državna prvaka v svojih kategorijah 
postala Edo Kopmajer in Peter Ozmec, drugo mesto je  
osvojila Erika Lesnik (vsi Dl Mežiške doline Ravne).

LOKOSTRELSTVO
Na tekmovanju za slovenski pokal v disciplini 

FITA, bilo je  konec aprila v Žalcu, sta tekmovalca LD 
Koroške osvojila drugi mesti v slogu compound, in 
sicer Tanja Hodnik med članicami ter Urban Ravnjak 
med kadeti.

Ivo Mlakar

ALPINISTIČNI NOVICI

ZAKLJUČEN ZIMSKI DEL ALPINISTIČNE 
ŠOLE V Grohotu pod Raduho je  od 30. 3. do 1. 4. 
2001 potekal zimski tečaj. Tečajniki so bili nameščeni 
v zavetišču GRS. Plezali so v Lanežu in Raduhi 
(Vetrne police), naučili so se izdelati bivak (luknja v 
snegu), obravnavali pa so naslednje teme: spust po 
vrvi, iskanje z lavinsko žolno, sidrišča v snegu in 
plazovi.

PLANINČEVA 13. NA TEKMI MEP Katja 
Planinc (AK Ravne, Samsara) se je  7. in 8. aprila v 
Trstu udeležila druge tekme za mladinski evropski 
pokal v športnem plezanju. V konkurenci športnikov 
iz 18 držav je dosegla 13. mesto.

Igor Plešivčnik



14 I N F O R M A T I V N I  F U Ž I N A R št. 5/2001

IN MEMORIAM

Dr. Janez Bratina (1936-2001)

(besedilo z žalne seje v Energetiki Ravne)

Janez Bratina, diplomirani inženir elektrotehnike 
in doktor metalurških znanosti, je  s svojim izjemnim 
znanjem in širino duha vidno prispeval k razvoju 
energetske dejavnosti v panogah industrije in 
komunalnega gospodarstva.

Na svoji uspešni delovni poti je  vseskozi sledil 
razvojnim novitetam in jih uspešno uvajal tako v 
sistemu družb Slovenskih železarn, kjer je nazadnje v 
Energetiki Ravne deloval kot svetovalec za 
energetiko, kot tudi v občini Ravne, kjer je kot svetnik 
sooblikoval razvojni program občine in sodeloval pri 
sprejemanju pomembnih odločitev za prihodnjo rast 
in razvoj. Njegovo bogato strokovno delo je  segalo tudi preko domačih občinskih meja in je  bilo s 
pomembnimi rezultati razpoznavno v delovanju skupine velikih industrijskih porabnikov pri Gospodarski 
zbornici Slovenije, ki ga priznava kot velikega strokovnjaka in zagnanega sodelavca.

Poglobljeno delo pri reševanju oskrbe jeklarske industrije z različnimi energijami ga je že zelo kmalu 
pripeljalo med vodilne strokovnjake s področja energetike. Posebej velja omeniti njegovo dolgoletno 
delovanje pri oblikovanju letnih energetskih bilanc porabnikov električne energije in izračunu stroškov 
energije, ki jih posamezni porabniki povzročajo v celotnem elektroenergetskem sistemu. V pogajanjih so 
lahko porabniki uveljavljali svoja stališča samo z vrhunskimi strokovnjaki, med katere železarji nedvomno s 
ponosom uvrščamo dr. Janeza Bratino.

Njegovo bogato strokovno delo je bilo povezano z doseganjem številnih energijskih prihrankov pri 
uvajanju novih tehnologij in izvajanju številnih rekonstrukcij v industriji. S svojimi analitičnimi 
sposobnostmi obravnave problemov je  omogočal razreševati problematiko cen električne energije oziroma 
zniževati stroške za porabljeno energijo. Njegove ideje in rešitve problemov so bile pomembne za vse 
industrijske porabnike električne energije.

V slovensko jeklarstvo je na podlagi meritev, kritičnega opazovanja in želje po nenehnih izboljšavah 
vnesel pomembne energijske optimizacije v postopke izdelave jekla. Sodeloval je pri izgradnji in 
posodobitvah energetskih objektov v železarstvu in ostalih velikih slovenskih porabnikih energije. Z 
inovativnimi idejami je  vodil in usmerjal delo v smeri zagotavljanja konkurenčnosti slovenske jeklarske 
industrije s ciljem zniževanja stroškov za energijo, izboljševanja energetske učinkovitosti in zagotavljanja 
okolju sprejemljivih rešitev. Naklonjenost novim tehnologijam je pred dvema letoma potrdil tudi z 
dokončanjem pomembnega in investicijsko zahtevnega projekta soproizvodnje električne energije in toplote 
za daljinsko ogrevanje Raven.

V času priprav na odpiranje energetskega trga je svoje dolgoletne izkušnje iz časov monopolnega 
položaja energetskega gospodarstva dodal tudi v priprave novega energetskega zakona. Njegova vztrajnost 
in strokovno utemeljene rešitve so že razpoznavne v novi zakonodaji in so temelj prihodnjih dereguliranih 
energetskih tržnih razmer.

V svojem izjemno bogatem strokovnem delovanju je vseskozi namenjal veliko pozornost razvoju 
kadrov, pridobivanju novega znanja in prenašanju delovnih izkušenj na mlajše generacije. Ob izteku 
delovne poti je kot soavtor napisal knjigo z naslovom Elektrotermija, bogat pripomoček energetski stroki.

Dr. Janez Bratina je  bil nosilec nenehnih novih idej, mož širokega znanja in velikih izkušenj. Njegovo 
delo predstavlja pomemben prispevek pri doseganju trajnostnega razvoja kot vodilne strategije sedanjega in 
prihodnjega razvoja gospodarstva ter širšega družbenega razvoja v občini.

Zaradi številnih referenc na področju razvoja energetike in doseženih rezultatov v razvoju občine ga 
bomo ohranili v trajnem spominu.

Mojca Kert Kos
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SPLAVARJENJE PO 
DRAVI JE LEPO 
DOŽIVETJE

Splavarstvo po reki Dravi se ponaša z več kot 
500-letno tradicijo. Splavi so služili predvsem za 
transport lesa.

Koroški splavarji na Dravi so splavarjenje 
znova obudili, tokrat za turistične namene. Bogat 
program, neokrnjena narava in prijaznost so 
zagotovilo za nepozabno doživetje.

Izlet s splavom, na katerega se gostje vkrcajo v 
vasi Gortina (približno 100 m pred Trbonjskim 
mostom), je  primeren za: šolske zaključne in 
poučne izlete, organizirane skupine in sindikate, 
sodelavce in poslovne partnerje, družine ter 
praznovanje različnih jubilejev.

Dveinpolurni do triurni program obsega: 
sprejem v pristanu, pogostitev s kruhom in soljo 
ter z domačim žganjem, nagovor kormoniša, 
zanimiv program s predstavitvijo splavarstva in 
življenja nekoč v Dravski dolini, pogostitev s 
tradicionalno flosarsko malico in kavo ter flosarski 
krst. Za dobro počutje gostov skrbijo flosarska 
frajla in muzikantje.

Nova sezona splavarjenja se je pravkar začela. 
Koroški splavarji na Dravi vas vabijo, da se jim 
pridružite. Pokličite Prorelax, d. o. o. na tel. št. 02 
87-10-200, 87-10-210 ali 041/413-816.

P. R.

Izdaja: Fužinar Ravne, d. o. o., K oroška cesta 14, 
Ravne na Koroškem . Uredništvo: glavna in
odgovorna urednica  mag. A ndreja Č ibron-K odrin, 
tehnična u redn ica  Jelka Jam šek. Lektoriranje: M iran 
Kodrin, prof. O bjavljene fotografije je  prispevalo 
uredništvo, če ni navedeno drugače. Tel.: (02)-82-21- 
131, urednica  6305, tajništvo 6753. Faks: (02)-82-23- 
013. E lektronski naslov: A ndreia.C ibron@ sz-m etal.si 

Tisk: ZIP center, d. o. o., K oroška cesta 14, Ravne 
na Koroškem .

G lasilo  je obdavčeno z 8-odstotnim  DDV. 
O bjavljenih  prispevkov ni dovoljeno kakorkoli 

ponatisniti brez pisnega dovoljenja uredništva.

KADROVSKA GIBANJA
V MARCU

Konec marca 2001 je  v ravenskem delu koncema 
Slovenske železarne delalo 2.535 zaposlenih; v 
zasebnih podjetjih (in v javnem zavodu), ki so nastala iz 
Železarne Ravne in so vključena v to rubriko, je  bilo 
zaposlenih 458 ljudi.

D R U Ž B A  ŠTEVILO ZAPOSLENIH

METAL 1.116
STO 728
NOŽI 191
OPREMA 163
UDC KOROŠKE 116
ENERGETIKA 104
STAN. PODJETJE 16
ZIP CENTER 101
STYRIA VZMETI 145
TRANSKOR 47
T. K. RAVNE 7
VOGARD 74
ŠERPA 119
GASILSKI ZAVOD 16
EUREST 50

F L U K T U A C I  JA  

Sklenitve delovnega razm erja

Marca so v železarskih družbah zabeležili le dve sklenitvi 
delovnega razmerja: v STO so zaposlili pripravnika, v 
Opremi pa iskalca zaposlitve za nedoločen čas.

Od drugih družb za železarniško ograjo je  do 
sprememb prišlo le v Vogardu (novemu sodelavcu so 
omogočili zaposlitev za določen čas).

Prekinitve delovnega razm erja

Marca je  bilo v železarskih družbah prekinjenih 17 
delovnih razmerij.

V Metalu so se upokojili 4 delavci, 3 so bili zaposleni 
za določen čas, enemu pa je  delovno razmerje prenehalo 
sporazumno.

Iz STO sta odšla 2 zaposlena; prvi sporazumno, drugi 
pa zaradi poteka zaposlitve za določen čas.

Iz Nožev je  en sodelavec odšel v Slovensko vojsko, 
eden pa se je  starostno upokojil.

Dva trajno presežna delavca iz Energetike sta se že 
samozaposlila.

V ZIP centru je  enemu zaposlenemu poteklo delovno 
razmerje za določen čas.

Stanovanjsko podjetje sta zapustila dva sodelavca: pivi 
se je  starostno upokojil, drugemu pa je  poteklo delovno 
razmerje za določen čas.

Od drugih družb je do sprememb prišlo le v podjetju 
Styria Vzmeti: enemu delavcu je  delovno razmerje 
prenehalo zaradi poteka zaposlitve za določen čas.

Po podatkih IC Smeri, d. o. o. in 
kadrovskih oddelkov podjetij povzela A. Č.
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NAGRADNA KRIŽANKA š t .  68

Nagradna križanka št. 67 -  REŠITEV 
VODORAVNO: MALAGA, KRAKI, ANANAS, ROMAR, 
LASTNINA, ATE, IKO, TROJANEC, TS, NA, TIBET, RIMAR, 
ANICA, AM OR, STAS, VENERA, RABAC, ENAKITI, LIRA, 
NEK, NERO, KAP, SO, ANAT, ILA.

Žreb je določil, da Vodnik (in Dnevnik) po 
Koroški planinski poti prejmejo: Otmar Juh,

Metka Jevšnikar in Mirko Sekavčnik, vsi iz
Metala Ravne, d. o. o.

Nagradna križanka š t  68: Rešitev križanke in svoje 
podatke pošljite (po interni pošti) do vključno 28. 5. 2001 
na naslov: FUŽINAR RAVNE, d. o. o., Uredništvo 
Informativnega fužinarja, Koroška cesta 14, Ravne na 
Koroškem. Zaradi znižane naklade glasila sprejemamo tudi 
rešitve fotokopirane križanke. Rešitev križanke in imena 
nagrajencev bomo objavili v prihodnji številki.
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Trem reševalcem tokratne križanke, ki jo bodo pravilno rešili in imeli še srečo pri žrebu, se obeta zanimiv izlet.
Medse sojih povabili Koroški splavarji na Dravi, ki jim bodo med vožnjo predstavili življenje 

splavarjev in flosarski krst. Flosarska frajla jim bo postregla z golažem, s polento z grumpi, rženim 
kruhom in s flosarsko kavo, muzikantje na splavu pa bodo raztegnili mehe za dobro razpoloženje.

IME IN PR IIM EK :....................................................................................................................................................

PODJETJE OZ. NASLOV:


